UM 學 生 會

JM 學學 學 生 會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau *University of Macau Students' Union*

澳門大學學生會 第 4/2020 號選舉委員會通告 公布提名審査之決議

選舉委員會根據澳門大學學生會第 1/2020 號內部規章《領導機關選舉制度》第二十七條的規定,對被提名組別進行可接納性審查。本委員會經透過第 3/2020 號選舉委員會通告公告可接納性候選組別及說明審查之方法,現公布有關審查之決定及處分。

根據《領導機關選舉制度》第二十七條的規定,結果公布應於審查結束後翌日作出,但鑑於選舉委員會於電話抽查結束後知悉可導致嚴重結果的情事之發生(將於以下段落詳述),選舉委員會無可奈何延長審查過程,並於審查結束後公布所有結果。

首先,根據《領導機關選舉制度》第三十一條規定選委會得對提名期未能符合規範之相關組別給予處分。本會根據同一規章內第七十六條 第四款第(六)項,依照提名審查中不同組別的提名不合格率,對有關組別作出相應之處分。有關準則如下:

- 1. 對於合符資格參選的要求準則為隨機抽查的百分之二十(20%)的提名人數中,正確率超過百分之八十(80%)視為合符資格參選,若正確率低於百分之四十(40%)則被取消參選資格。
- 2. 若正確率低於百分之八十(80%)但高於百分之四十(40%)則會有相對應之比例的懲罰,詳細如下:
 - (1) 正確率如少於80%且多於等於70%,參選宣傳費用扣除20%;
 - (2) 正確率如少於 70% 月 多於等於 60%, 參選宣傳費用扣除 30%;
 - (3) 正確率如少於 60%且多於等於 50%, 參選宣傳費用扣除 40%;
 - (4) 正確率如少於 50% 月多於等於 40%, 參選宣傳費用扣除 50%:
 - (5) 正確率如少於 40%則視作為取消參選資格。

就上述有關提名審查之事宜,作出之處分如下:

會員大會主席團及理事會參選組別

至誠閣 Genuine,合規格提名有 417 個,審查結果合格率為百分之五十三(53%),不合格率為百分之二十五(25%),被取消提名佔百分比為百分之二十二(22%),合符資格參選但扣減應得之宣傳津貼百分之四十(40%):

以**外**澳門大學 學生會

澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau *University of Macau Students' Union*

星火閥 Luminance,合規格提名有 278 個,審查結果合格率為百分之三十二(32%),不合格率為百分之五十一(51%),被取消提名佔百分比為百分之十七(17%),取消參選資格。

同時,在抽查結束翌日,本委員會知悉該閣參選成員鄭其昌同學代任學生會領導機關之職務,選委會經調查後亦核實以上情況屬實;因此按《領導機關選舉制度》第三十條第五款,該名成員並無參選資格,原則上將影響參選閣參選條件;且同時亦因為該閣未能達到參選要求之提名合格率,並未能成為"被確定性接納之候選組別"有關第三十二條第二款所指之補正方式並不適用,故綜合考慮後,選舉委員會將維持取消星火閣參選資格之決議,暫不就此事另作處理。

監事會參選組別

秉正閱 Justice,合規格提名有 232 個,審查結果合格率為百分之五十四 (54%),不合格率為百分之二十七 (27%),被取消提名佔百分比為百分之十九 (19%),合符資格參選但扣減應得之宣傳津貼百分之四十(40%);

維新閣 Revival, 合規格提名有 234 個,審查結果合格率為百分之四十 (40%),不合格率為百分之三十 (30%),被取消提名佔百分比為百分之三十 (30%),合符資格參選但扣減應得之宣傳津貼百分之五十(50%);

承公閣 Verity, 合規格提名數為 216 個,未能達到要求,取消參選資格。

就上述所作出的處分,根據《領導機關選舉制度》第九十三條之規定,通知各利害關係人,得在一 天內向澳門大學學生會選舉委員會提出上訴。

特此通告。

澳門大學學生會選舉委員會

主席

吳欣媛

二零二零年十月一日

以**外** 澳門大學 生 會

澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau *University of Macau Students' Union*

University of Macau Students' Union Notice of Election Committee No.4/2020 Announcement of the Resolution of Nomination Review

According to the No.1/2020 Internal Regulations of "Electoral System of Management Board" art.27, the Election Committee of University of Macau Students' Union (hereafter referred to as 'Committee') verifies the admissibility of nominated candidates and has already issued the preliminary admitted groups of the election through Notice of Election Committee No.3/2020, we are now announcing the decisions made on the nominated groups after the review of admissibility.

According to "Electoral System of Management Board" art.27, the announcement of the results should be made the day after the review. However, since the Committee was aware of the occurrence of circumstances that could lead to serious result after the end of the telephone interview (detailed in the following paragraph), the Committee has no choice but to extend the review process and announces all the results after the review.

According to the No. 1/2020 Internal Regulations of "Electoral System of Management Board", the fourth paragraph of Article 31, groups which disobey rules of nomination will be punished. Besides, according to the as above internal regulation, article 76, basing on the failing rate of different groups, a relevant punishment will be given under the following standard:

- 1. By random selection of twenty percent of the nominations of each group, over eighty percent of the passing rate is to be considered eligible for election, however, passing rate less than forty percent will be disqualified.
- 2. If the passing rate is between forty percent to eighty percent, there will be a corresponding proportion of punishment, as following:
 - (1) Passing rate of 70% 80%, deduct 20% from the appropriate election subsidy.
 - (2) Passing rate of 60% 70%, deduct 30% from the appropriate election subsidy.
 - (3) Passing rate of 50% 60%, deduct 40% from the appropriate election subsidy.
 - (4) Passing rate of 40% 50%, deduct 50% from the appropriate election subsidy.
 - (5) Passing rate less than 40% will cancel qualification.

以州澳門大學

澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau *University of Macau Students' Union*

From the above inspection of nomination, the punishment and decision are made as the details shown below:

Candidate of the Election of the Presidium of General Assembly and the Board of Directors:

至誠閣 Genuine: After verification, there are 417 qualified nominations, the passing rate is 53%, the rate of unqualified nominations is 25%, and the rate of disqualified nominations is 22%. Genuine will be eligible for the election but the appropriate election subsidy will be deducted by 40%.

基火閥 Luminance: After verification, there are 278 qualified nominations, the passing rate is 32%, the rate of unqualified nominations is 51%, and the rate of disqualified nominations is 17%. As a result, Luminance will be disqualified for the election.

On the other hand, on the following day of the random inspection, the election committee had noticed that a member of Luminance, Cheang Kei Cheong, was deputizing for the UMSU. After investigation, the election committee verified the above information was true. According to the No.1/2020 Internal Regulations of "Electoral System of Management Board" article 30, paragraph 5, Mr. Cheang is not eligible to participate in the election, in principle, it will affect the qualifications of Luminance. Also Luminance failed to meet the required passing rate and failed to become an admitted candidate, the supplementary correction method referred to article 32, paragraph 2 will not be applicable. After comprehensive consideration, the resolution of cancelling the qualification of Luminance will be attained. There will not be any dealing with the above situation for now.

Candidate of the Election of Supervisory Board:

秉正閱 **Justice**: After verification, there are 232 qualified nominations, the passing rate is 54%, the rate of unqualified nominations is 27%, and the rate of disqualified nominations is 19%. Justice will be eligible for the election but the appropriate election subsidy will be deducted by 40%.

維新閣 Revival: After verification, there are 234 qualified nominations, the passing rate is 40%, the rate of unqualified nominations is 30%, and the rate of disqualified nominations

以外學門大學

澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau *University of Macau Students' Union*

os 30%. Revival will be eligible for the election but the approciate election subsidy will be deducted by 40%.

承公園 **Verity**: After verification, there are only 216 qualified nominations and failed to meet the required number of qualified nominations. Therefore, Verity will be disqualified for the election.

For the above decisions, according to the No.1/2020 Internal Regulations of "Electoral System of Management Board" Art.93, all the privies may submit an appeal to the Election Committee within one day after the decision is made by the committee.

Chairman of 23rd Election Committee of UMSU

President

The Chinese version shall prevail,

NG IAN WUN 2020/10/1

電話 Tel : (+853) 8822 4599 電郵 E-mail: info@umsu.org.mo

傳真 Fax: (+853) 8822 2372 網址 URL: http://umsu.org.mo/